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Θέμα: «Αναγκαία η τροποποίηση της πρότασης του ΥΠΑΑΤ για τα κριτήρια λήψης συνδεδεμένης 

ενίσχυσης στον τομέα του βόειου κρέατος» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Μεγάλο προβληματισμό στους βοοτρόφους της χώρας έχει προξενήσει, μετά τη δημοσιοποίησή του, το 

Εθνικό Στρατηγικό Σχέδιο για τη Νέα Κοινή Γεωργική Πολιτική, που κατατέθηκε προς έγκριση στην 

Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ως προς την "πριμοδότηση" της σύνδεσης της καταβολής των ενισχύσεων στα 

βοοειδή που προσέρχονται στο σφαγείο είτε είναι γεννημένα στην Ελλάδα, είτε εισάγονται από την Ε.Ε 

ή Τρίτες Χώρες, σε σχέση με την πριμοδότηση στο παραγωγικό κεφάλαιο των εγχώριων εκτροφών 

(ενήλικα θηλυκά ζώα). 

Διαχρονικός και εκπεφρασμένος στόχος του ΥΠΑΑΤ ήταν και παραμένει η διανομή της συνδεδεμένης 

ενίσχυσης βόειου κρέατος να οδηγεί σε αύξηση της εγχώριας παραγωγής, ώστε να μειωθεί το αρνητικό, 

εμπορικό ισοζύγιο στον τομέα του βόειου κρέατος. (Το 2019 η αξία των εισαγωγών του βόειου κρέατος 

ανέρχονταν σε 427 εκατ. ευρώ.) 
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Μπορεί όμως να επιτευχθεί ο στόχος της ανάπτυξης της εγχώριας παραγωγής βόειου κρέατος όταν 

με την παραπάνω αναφερόμενη πρότασή του (40 Ευρώ στην θηλάζουσα μοσχίδα ή αγελάδα και 

200 έως 250 Ευρώ στο μοσχάρι, ανάλογα με την ηλικία σφαγής) το ΥΠΑΑΤ ωθεί τους βοοτρόφους 

να στραφούν αποκλειστικά στην πάχυνση και να εγκαταλείψουν την κλασσική εκτροφή;  

 

Αρκεί να επισημανθεί ότι: 

1. Το κόστος εκτροφής ενός μοσχαριού (που θα γεννηθεί στην εγχώρια εκμετάλλευση και θα 

πρέπει να φθάσει σε ηλικία σφαγής) είναι δυσανάλογα και κατά πολύ μεγαλύτερο από το 

κόστος της αγοράς ενός μοσχαριού ηλικίας 5 έως 6 μηνών, όταν μάλιστα αυτή η αγορά, κατ’ 

ουσία ενισχύεται κατά 50% (περίπου), με την προτεινόμενη συνδεδεμένη ενίσχυση των 200 

έως 250 ευρώ. 

2. Το κόστος παραγωγής είναι μεγαλύτερο διότι η (προς ενίσχυση) μοσχίδα ή αγελάδα το 

κυοφορεί 9 μήνες, όταν μάλιστα η θνησιμότητα στα νεογέννητα μοσχάρια ανέρχεται στις 

σταβλισμένες εκμεταλλεύσεις στο 10% (περίπου) και στις αγελαίες τουλάχιστον στο 20%, με 

αποτέλεσμα τα 40 ευρώ της προτεινόμενης συνδεδεμένης να μην μπορούν να 

αντισταθμίσουν ούτε τη σχετική επισφάλεια και αβεβαιότητα.  

Άλλωστε, ανάπτυξη της πρωτογενούς παραγωγής σημαίνει δημιουργία εκτροφών με ζώα υψηλού 

παραγωγικού δυναμικού, τα παραγόμενα προϊόντα των οποίων (γάλα ή κρέας), με την ανάπτυξη 

της σχετικής μεταποιητικής δραστηριότητας, δυνητικά, αφενός θα προσεγγίζουν την κάλυψη των 

εγχώριων αναγκών αφετέρου, με εφόδια τις ιδιαιτερότητες του μικροκλίματος, της 

βιοποικιλότητας και της γεωμορφολογίας της πατρίδας μας, θα μπορούν να αποτελέσουν 

προϊόντα υψηλής ζήτησης τόσο στην Ευρωπαϊκή όσο και στην Παγκόσμια αγορά.  

Είναι σαφές ότι η προτεραιοποίηση στην ενίσχυση ενός μέρους (πάχυνση) και όχι του συνόλου του 

παραγωγικού κύκλου του εν λόγω κλάδου δεν λύνει το πρόβλημα του ελλείμματος του εμπορικού 

ισοζυγίου, ειδικά μάλιστα όταν πρόκειται για εκμεταλλεύσεις εισαγωγής νεαρών ζώων, από την 

Ε.Ε ή Τρίτες Χώρες, που μετά την πεντάμηνη εκτροφή τους οδηγούνται στο σφαγείο λαμβάνοντας 

στο τετραπλάσιο την επιδότηση σε σχέση με την εγχώρια αναπαραγωγή και εκτροφή. 

Είναι προφανές ότι η βούληση του ΥΠΑΑΤ, να δοθεί η συνδεδεμένη ενίσχυση στον τομέα του 

βόειου κρέατος σ΄ αυτούς, που πραγματικά παράγουν, κινείται προς την σωστή κατεύθυνση.  

Τα κριτήρια όμως, που προτάθηκαν πρέπει να επανεξεταστούν ώστε να διατηρηθεί, να 

υποστηριχθεί και να αναπτυχθεί η ελληνική βοοτροφία.  



Η παραμονή της συνδεδεμένης ενίσχυσης στις θηλάζουσες λοιπόν στα ίδια επίπεδα με αυτή της 

προηγούμενης προγραμματικής περιόδου είναι αποφασιστικής σημασίας αφενός για την επιβίωση 

και την διατήρηση των σχετικών κτηνοτροφικών εκμεταλλεύσεων αφετέρου για την επίτευξη του 

στόχου αύξησης και βελτίωσης του υπάρχοντος γενετικού δυναμικού, σε συνδυασμό με την 

ενίσχυση των μοσχαριών, που γεννιούνται σε εγχώριες εκτροφές και καταλήγουν στο σφαγείο.  

Έτσι, οι δύο κατηγορίες ενισχύσεων (θηλάζουσες και μοσχάρια προς σφαγή) θα αποτελέσουν 

κίνητρο για πολλούς κτηνοτρόφους να εκσυγχρονίσουν τις εκμεταλλεύσεις τους, να βελτιώσουν τις 

εγκαταστάσεις και το ζωικό τους κεφάλαιο, για τους νέους της ελληνικής υπαίθρου να ασχοληθούν 

ενεργά με την βοοτροφία.  

Ασφαλώς κομβικής σημασίας για την επιτυχία του εγχειρήματος αποτελεί ο συνεχής έλεγχος και η 

διασταύρωση των στοιχείων (αριθμός θηλυκών στην εκμετάλλευση, γεννήσεις, δηλωθείσες 

απώλειες, υποχρεωτική διαχείριση νεκρών ζώων, σφαγές κ.α.) των εκτροφών ώστε να λαμβάνουν 

την ενίσχυση αυτοί που πραγματικά παράγουν, επενδύουν και μοχθούν και στην προσωπική τους 

εκμετάλλευση και για την ελληνική κτηνοτροφία γενικότερα. 

Κατόπιν τούτων και με δεδομένα:  

• Την συνεχή και αδιάλειπτη φιλοκτηνοτροφική και φιλοαγροτική στάση της Κυβέρνησης του 

Κυριάκου Μητσοτάκη στα θέματα και ζητήματα, που απασχολούν τον αγροτικό κόσμο, 

• την διατυπωθείσα θέση σας, κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης της Επιτροπής Παραγωγής και 

Εμπορίου, στις 8/12/2021, πως «Η υποβολή του Στρατηγικού Σχεδίου δεν σημαίνει διακοπή του 

διαλόγου για το περιεχόμενο των παρεμβάσεων με το σύνολο των μελών της εταιρικής σχέσης», 

• το γεγονός πως η κατατεθείσα πρόταση για τη συνδεδεμένη στον τομέα του βόειου κρέατος θα 

δυσκολέψει αφάνταστα την εγχώρια παραγωγή βόειου κρέατος και θα οδηγήσει σε αθρόα 

αύξηση των εισαγωγών μόσχων πάχυνσης από Ευρωπαϊκές ή Τρίτες Χώρες, με συνεπακόλουθη 

την κατακόρυφη αύξηση της κατανάλωσης (είτε με τη μορφή εισαγόμενου κρέατος είτε με τη 

μορφή κρέατος παραχθέντων από εισαγόμενα ζώα, που απλώς θα εκτρέφονται για 5 μήνες στη 

χώρα μας), 

• τις προτάσεις των κτηνοτροφικών φορέων της χώρας. 

 

Ερωτάσθε Κύριε Υπουργέ: 

1. Προτίθεσθε να τροποποιήσετε, την πρόταση και τα κριτήρια λήψης συνδεδεμένης ενίσχυσης 

στον τομέα του βόειου κρέατος, με γνώμονα τη στήριξη της ελληνικής βοοτροφίας; 

 

 



Η ερωτώσα βουλευτής 

 

 

 

 

Φωτεινή Αραμπατζή 

Βουλευτής Σερρών ΝΔ 

 




